

適用於申請無人機營運人許可的無人機操作員飛行執照或證書範例
Examples of Unmanned Aircraft (UA) Pilot Licence or Certificate
Acceptable for the Application of a UA Operator Permit

最後更新 / Last update : 2025/10/20

1. 根據澳門航空通告 AC/GEN/013 《澳門無人機營運人許可》第 7.2(b)(i)款規定，申請無人機營運人許可時，須遞交由**民航當局發出或認可有效的無人機操作員飛行執照或證書**之副本，該執照或證書必須與所運行及載於無人機營運人許可的無人機種類和重量相對應；

According to the Paragraph 7.2(b)(i) of the Macao Aeronautical Circular, AC/GEN/013 – Operator Permit for Unmanned Aircraft Operations in Macao, copy of **valid UA pilot licence or certificate issued / recognised by the civil aviation authority** for the unmanned aircraft, in respect of unmanned aircraft type and weight, to be operated and specified in the UA operator permit, shall be submitted for the application of a UA operator permit.

2. 就申請無人機營運人許可，本局接受以下民航局發出的無人機操作員飛行執照或證書：

The UA pilot licence / certificate issued by the following civil aviation authorities will be accepted by this Authority for the application of a UA operator permit:

- a. 中國民用航空局 / Civil Aviation Administration of China;
- b. 香港特別行政區政府民航處 / Civil Aviation Department of the Government of the Hong Kong SAR;
- c. 新加坡民航局 / Civil Aviation Authority of Singapore;
- d. 澳洲民航安全局 / Civil Aviation Safety Authority of Australia;

3. 對於非由上述民航局發出的或被民航當局認可的無人機操作員飛行執照或證書，申請人仍可根據前述澳門航空通告的要求，連同所有證明文件一併提交無人機營運人許可申請以供評估。

For UA pilot licence or certificate not issued by the above civil aviation authorities, or recognised by civil aviation authorities, the applicant may still submit its application of a UA operator permit accompanied with all the supporting documents as required by the aforementioned Macao Aeronautical Circular for evaluation.